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Y ážený pane předsedo představenstva,

obdržel jsem Váš dopis, v němž jste mi zaslal Váš názor týkající se projedn ávání
vládního návrhu zákona o znalcích, znaleckých kancelářích a znaleckých ústavech dne
25. 05. 2018, a zároveň jste navrhl zřízení Komory soudních znalců zákonem, Tento
návrh jste opřel o zkušenosti z Rakouska a Spolkové republiky Německo, kde jsou
takové samosprávné organizace zřízeny, Zároveň jste vyjádřil nespokojenost s uýší
odměn znalců začínqících na superhrubých 100 Kč/hod,, když uvádíte, že tato částka
nebyla již 16 let valorizována. Vzhledem k tomu, že uvedená problematika spadá
do gesce Ministerstva spravedlnosti ČR, které je též předkladatelem uvedeného zákona,
požádaljsem jej o vyládření,

V rámci přípravy návrhu zákona o znalcích, znaleckých kancelářích a znaleckých
ústavech byla varianta zřízení samosprávné organizace taktéž zvažována. nicméně
v rámci hodnocení dopadů regulace byla vyhodnocena jako varianta nejméně vhodná.
Profesní komora by musela spravovat nejenom činnost fyzických osob, ale též osob
právnických, resp. i jiných osob veřejného práva (např. Policie ČR, vysoké školy,
vědecké výzkumné instituce apod,). Zde by tak mohlo docházet k zásahu profesní
komory do činnosti institucí zřízených státem. Vzhledem k variabilitě a multidisciplinaritě
znalecké profese se jeví jako nepravděpodobné, že by jedna profesní komora pokryla
tak širokou náplň činnosti a veškeré obory a odvětví znalecké činnosti. Centralizaci
všech existujících profesních sdružení znalců lze označit jako problematickou a pro daný
účel nevyhovující, Znalecká komora by musela mít pro svou činnost zajištěny finanční
zdroje, když klíčovým zdrojem by musel být členský příspěvek, jenž by nepochybně
nepřiměřeně zatěžoval samotné znalce, zejména pak ty, kteří ročně zpracují
zanedbatelný počet posudků.

Souhlasím s Vámi, že spodní hranice odměny znalců je v současné době nízká.
Zde je na místě uvést, že součástí návrhu zákona o znalcích je také Vyhláška
o odměně, náhradě hotových výdajů a náhradě za ztrátu času včetně času stráveného
na cestě za výkon znalecké činnosti. Tato Vyhláška stanoví způsob určení a výši
znalečného znalce, ktený byl ustanoven soudem nebo jiným orgánem veřejné moci
a použije se přiměřeně i pro způsob určení a výši znalečného znalecké kanceláře
a znaleckého ústavu. Navrhovanou vyhláškou je nově stanovena nejnižší hodinová
odměna za každau započatou hodinu práce účelně vynaložené na výkon znaiecké
činnosti ve výši 300 Kč. Vyhláška upravuje též právo na náhradu hotových výdajů, jakož



i na náhradu za árátu času včetně času stráveného na cestě a stanoví seznam a výši
paušální odměny za daný úkon a zároveň stanoví podmínky pro zvýšení odměny.
Je tedy nepochybné, že návrhem zákona a vyhlášek dochází k nápravě neuspokojivého
stavu a navýšeníodměn znalců.

Návrh zákona o znalcích, znaleckých kancelářích a znaleckých ústavech bude
projednáván na 29. schůzi ústavně právního výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu
ČR. tVonu Vás ujistit, že jako předseda vlády budu projednávání zákona o znalcích
v poslanecké sněmovně i nadále sledovat.
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